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ACTIECOMITE KROMHOUT KASPERSPAD           

Aan:  
College van Burgemeester en Wethouders, leden Gemeenteraad en Commissieleden 
 
 
Datum:   17 april 2024 
Onderwerp:  gebruiksruimte Kromhout-Kasperspad 
Bijlage:  
 
 
 
Geacht College en leden van de Gemeenteraad en Commissieleden, 
 

Het raadslid van de VVD, de heer John van der Net heeft namens zijn partij, aan het College 
van B en W vragen gesteld met betrekking tot de gebruiksruimte in het Kromhout/Kasperspad.  
 
De buurt heeft al jaren en voortdurend last van mensen, die drinken, blowen of op een andere 
wijze drugs gebruiken, in de buurt buiten het pand van het Leger des Heils. 
 
Volgens het College wordt er vanaf voorjaar 2022 ingezet op het tegengaan van de overlast, 
door preventieve fouilleeracties door de politie in het gebied en het optreden tegen 
straatdealers. Er geldt al jaren een alcohol- en samenscholingsverbod in de buurt. Al die 
repressieve maatregelen leveren geen blijvende vermindering van de overlast in de buurt. Het 
is en blijft dweilen met de kraan open, dat moet toch anders kunnen. 
 
De heer Van der Net meent, dat als de cliënten van het LdH op het terrein van de 
instelling, kunnen drinken, blowen of gebruiken, zij dan minder of geen overlast in de 
buurt opleveren. Wij steunen hem volledig in die mening.  
 
Het College reageert als volgt: “Wij begrijpen de redenatie, maar delen deze niet. De 
verwachting is dat een gebruiksruimte meer overlast met zich meebrengt, ook in de openbare 
ruimte. Gebruikers en dealers ontmoeten elkaar op straat en aangekochte drank en/ of 
(soft)drugs wordt al lopende naar de gebruikerslocatie geconsumeerd. Daarnaast is de 
verwachting dat conflicten als gevolg van onderlinge diefstal van middelen of onderlinge 
schulden, resulteren in een toename van gevaarlijke situaties voor het personeel van het LdH 
en eventuele hulpdiensten. Toenemende conflicten kunnen zowel binnen de locatie Kromhout 
als rondom het terrein van het LdH voor meer overlast zorgen. Tenslotte zorgt de bekende 
gebruikerslocatie er naar verwachting voor dat dealers zich op de route naar de 
gebruikerslocatie zullen ophouden waardoor mogelijk andere vormen van overlast optreden 
zoals een toename van verkeer. Al het bovenstaande kan een negatief effect hebben op het 
veiligheidsgevoel van buurtbewoners en eventuele bezoekers. 
De verwachting is dus dat de overlast niet zal verdwijnen met het faciliteren van een 
gebruikerslocatie doordat andere vormen van overlast hiervoor in de plaats komen”. 
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Het valt op dat de argumenten om een gebruiksruimte af te wijzen vooral gebaseerd zijn 
op vage ‘verwachtingen’, ingegeven door de ‘bezwaren’ van het LdH. Deze afwijzende 
houding betekent dus dat de buurt blijft opgezadeld met de situatie van de voortdurende 
overlast van cliënten van deze instelling. Voor de buurt is dat niet acceptabel en het kan 
en moet echt anders.  
 
Er is op verschillende plaatsen ervaring met het gedogen van het gebruik en het 
faciliteren van gebruiksruimten. De voorbeelden geven aan, dat het wel degelijk anders 
kan, als de wil er is. Die wil is bij de buurt volop aanwezig en het volharden in een 
afwijzende houding is voor de buurt niet acceptabel. 
 
In een Domus vestiging van het LdH wordt gedoogd dat mensen in hun eigen kamer alcohol 
drinken en drugs gebruiken. Aan de Amnesty Internationalweg mogen de 25 cliënten dat al 
sinds de opening in 2012, onder het motto: “Omdat je hier mag zijn wie je bent. Als jij verslaafd 
bent, veroordelen wij dat niet. We accepteren mensen met al hun problemen. Wij bieden hun 
warmte, veiligheid; een thuis met alle gezelligheid en huiselijkheid die erbij hoort. De aanpak in 
een Domus is beter voor de bewoners zelf én voor de samenleving. Als mensen hier niet 
mogen gebruiken, doen ze het op straat met alle overlast, criminaliteit en verward gedrag die 
erbij komen kijken.”  
Het gedogen van het gebruik, zoals bij Domus, is naar onze mening ook toe te passen 
voor de locatie van het LdH aan het Kromhout. 
 
In de opvang De Binnenvest in Leiden, die na een werkbezoek als inspiratie diende voor de 
opzet van de opvang in Dordrecht, worden al sinds 2013, afzonderlijke gebruiksruimten voor 
alcohol, soft en harddrugs gefaciliteerd met goede resultaten. Ervaring die daar is opgedaan, is 
dat door de gebruiksruimten de overlast afneemt. Als mensen niet op straat gebruiken maar 
binnen, onder gecontroleerde omstandigheden, vermindert dat de overlast in de publieke 
ruimte. De doelstelling “Het verminderen van de overlast op straat” is bij De Binnenvest in 
Leiden ruimschoots gehaald. 
Het faciliteren van gebruiksruimten, zoals in De Binnenvest, is naar onze mening zeker 
toepasbaar voor de Dordtse situatie bij het LdH aan het Kromhout.  
 
In een proefperiode kunnen eventueel, het gedogen zoals bij Domus en de toepassing van 
gebruiksruimten volgens het Leidse model, geëvalueerd worden.  
 

Met vriendelijke groet, 

 

Afzender: 

Actiecomité Kromhout Kasperspad 


